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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 
výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP  

konaného on line dne 7.12.2021 od 16.00 hod. 
 
Připojeni:  
předseda výboru Tomáš Murňák, členové výboru Ing. Oldřich Kužílek, Mgr. Robert Pecka, 
Mgr. Petr Přenosil, Mgr. Ivo Slávka, Martin Tománek 
 
Omluveni: místopředseda výboru JUDr. Petr Novotný, členka výboru Mgr. Hana 
Holubkovová, člen výboru Ing. Patrik Nacher, člen výboru Ing. David Vodrážka, člen výboru 
Ing. Zdeněk Zajíček 
 
Hosté:  
Radní Adam Zábranský, ředitel odboru legislativního a právního Magistrátu hl.m. Prahy JUDr. 
Tomáš Havel, Ph. D., ředitel odboru právní podpory Magistrátu hl.m. Prahy Mgr. Martin Plíšek, 
asistentka předsedy výboru Michaela Beránková 
 
Navržený program 
 

1) Program jednání, schválení zápisu z předchozí schůze a určení ověřovatele 
zápisu 

2) Informace v oblasti transparentnosti 
3) K návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve 

znění pozdějších předpisů  
4) Různé 

 
 
V 16.05 hod. konstatoval předseda výboru T. Murňák, že je připojeno on-line 6 členů výboru, 
že výbor je usnášeníschopný, a zahájil schůzi. 
 
Bod 1) programu 
 
K zápisu z minulé schůze nikdo neuplatnil žádné pozměňovací návrhy, připomínky nebo 
námitky. 
Přistoupeno k hlasování o zápisu z minulé schůze 
6 pro, 0 proti, 0 se zdržel 
I. Slávka hlasoval pro 
Zápis z minulé schůze byl schválen. 
 
Předseda výboru T. Murňák určil ověřovatelem zápisu z této schůze člena výboru M. 
Tománka. 
 
K návrhu programu zaslaného členům výboru s pozvánkou na schůzi uvedl předseda výboru T. 
Murňák, že z dnešní schůze se omluvila radní Dr. H. Kordová-Marvanová a že návrh novely 
občanského zákoníku se překládá na lednovou schůzi zastupitelstva, takže stahuje z návrhu 
programu bod týkající se novely občanského zákoníku. 
 
Člen výboru O. Kužílek navrhl ponechat bod týkající se novely občanského zákoníku 
v programu dnešní schůze s tím, že výbor může začít diskusi a poté projednání tohoto bodu 
přerušit a dokončit jej na lednové schůzi. 
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Nikdo další neuplatnil žádné pozměňovací návrhy, připomínky nebo námitky. 
 
Přistoupeno k hlasování o původním návrhu programu včetně bodu týkajícího se novelizace 
občanského zákoníku 
6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
I. Slávka hlasoval pro 
Program schůze byl schválen 
 
 
Bod 2 programu)  Informace v oblasti transparentnosti 
 
Předseda výboru T. Murňák předal slovo referentovi tohoto bodu radnímu A. 
Zábranskému, který uvedl: 
 
Na portálu otevřených dat byly zveřejněny nové sady, a to konkrétně 

- kalendář akcí hlavního města Prahy, 
- veřejné zakázky hlavního města Prahy. 

Nově se připravuje od začátku příštího roku zveřejňovat v open datech také data o veřejných 
zakázkách příspěvkových organizací zřízených hlavním městem Prahou. O začátku roku 2021 
využívají všechny příspěvkové organizace zřízené hlavním městem Prahou k zadávání 
veřejných zakázek portál Tender aréna, čehož následkem je skutečnost, že všechna data o 
zadávání veřejných zakázek příspěvkovými organizacemi jsou v jednom formátu. 
Připravuje se strategie otevřených dat Magistrátu hl.m. Prahy, až bude pracovní návrh strategie 
dokončen, bude předložen k projednání výboru.  
K programu otevřených dat se připojily i některé městské společnosti a připravují své datové 
sady. 
V CityVizoru se některé městské části chystají nasadit tuto aplikaci na své příspěvkové 
organizace, městská část Praha 11 dokonce i na jednu ze svých akciových společností. Po 
dokončení projektu v příspěvkových organizacích městských částí bych chtěl, aby se do 
CityVizoru zapojily i příspěvkové organizace zřízené hlavním městem Prahou. 
V poslední době byly také připraveny novelizace některých nařízení ředitele Magistrátu hl.m. 
Prahy, konkrétně nařízení o střetu zájmů, nařízení o vyřizování žádosti o informace podle 
zákona č. 106/1999 Sb. Nový je návrh nařízení o whistleblowingu. 
 
Člen výboru M. Tománek připomenul, že na červnové schůzi výboru položil dotaz radnímu 
A. Zábranskému, jestli by bylo možné zveřejňovat výši odměn neuvolněných i uvolněných 
členů zastupitelstva hl.m. Prahy a zeptal se, co je v této věci nového.  
 
Radní A. Zábranský odpověděl, že v současné době se řeší problém s konsolidací dat, ale je 
zájem věc dotáhnout do konce. 
 
Člen výboru M. Tománek požádal radního A. Zábranského, aby na příští schůzi výboru 
informoval, jak záležitost pokračuje. 
 
Předseda výboru T. Murňák upozornil, že výše odměn členů zastupitelstva je dána nařízením 
vlády, takže každý si může zjistit, kolik činí. 
 
Radní A. Zábranský vysvětlil, že výše odměny člena zastupitelstva je mimo jiné závislá také 
na tom, v kolika výborech je členem, takže pro občany je obtížné zjišťovat z různých zdrojů 
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všechna relevantní data. Účelem přehledu odměn, na kterém se pracuje, je zveřejnit na jednom 
místě finální částku odměny každého člena zastupitelstva, aby si občané tuto částku nemuseli 
pracně zjišťovat a sčítat z různých zdrojů. 
 
Člen výboru M. Tománek potvrdil, že jeho původní dotaz byl motivován přesně tak, jak to 
nyní radní A. Zábranský vysvětlil. 
 
Člen výboru R. Pecka se zeptal radního A. Zábranského, jak bude ve směrnici o 
whistleblowingu řešena technická stránka věci, jak bude fungovat informační kanál pro 
whistleblowery a kdo bude na Magistrátu tyto záležitosti řešit. 
 
Radní A. Zábranský požádal o vysvětlení ředitele odboru právní podpory Magistrátu hl.m. 
Prahy T. Plíška.  
 
Host T. Plíšek sdělil členům výboru, že je připraven návrh směrnice pro projednání v radě 
hl.m. Prahy a současně bude vydáno také nařízení ředitele Magistrátu hl.m. Prahy. Protože 
dosud není vydán zákon, který by implementoval příslušnou směrnici Evropského parlamentu 
a Rady Evropské unie, nařízení bude méně podrobné a počítá se s jeho doplněním poté, co 
budou záležitosti whistleblowingu upraveny zákonem. 
Odbor informatických činností realizuje veřejnou zakázku na provozovatele aplikace sloužící 
whistleblowerům k podávání jejich oznámení. Připravovaná směrnice požaduje, aby aplikace 
byla zcela nezávislá na vnitřním informačním systému Magistrátu, aby byla zajištěna důvěrnost 
oznámení. Kontaktní osobou pro provoz této aplikace bude zaměstnanec hlavního města Prahy 
zařazený do Magistrátu hl.m. Prahy – odboru právní podpory. 
 
Člen výboru O. Kužílek doplnil informaci radního A. Zábranského o to, že byla vypracována 
vzorová smlouva o poskytování právních služeb. V této vzorové smlouvě je zařazeno ujednání, 
že analýzy a stanoviska poskytnutá hlavnímu městu Praze mohou být poskytována třetím 
osobám podle zákona o svobodném přístupu k informacím. Dále upozornil, že prohlížeč, který 
je k dispozici u otevřených dat, prohledává jenom prvních tisíc položek, zatímco např. v datové 
sadě veřejného osvětlení je mnoho tisíc položek. 
 
Radní A. Zábranský odpověděl, že portál veřejných dat není primárně určen k prezentaci, ale 
k tomu, aby si případný zájemce data stáhnul a dále s nimi pracoval podle své potřeby a svých 
zájmů. Prohlížeč je jenom jakousi nadstavbou sloužící k vytvoření hrubé představy o obsahu 
datové sady.  
 
Protože nikdo se dále nehlásil o slovo, předseda výboru ukončil projednávání tohoto bodu 
programu a přistoupil k projednání 
 
 
 
bodu 3)  k návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 89/2012 Sb., 
občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů  
 
Člen výboru O. Kužílek upozornil, že v § 1184 občanského zákoníku se navrhuje přidat další 
možnost pro nucený prodej bytu-jednotky, a to případ, kdy vlastník jednotky vážně ohrožuje 
výkon práv vlastníků ostatních jednotek. Tato možnost je příliš široká a přesahuje účel daného 
ustanovení, kterým bylo zajistit klid a pořádek v domě. Měla by být upřesněna.  
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Člen výboru M. Tománek řekl, že odpověď na otázku položenou O. Kužílkem obsahuje 
důvodová zpráva k tisku pro Poslaneckou sněmovnu. Zde se upozorňuje na skutečnost, že při 
projednání konkrétní věci se vždy bude muset soud zabývat proporcionalitou mezi zásahem do 
práva provinilého vlastníka spočívajícím v nuceném prodeji bytu a zásahem do práv dalších 
vlastníků vzniklým v důsledku jednání provinilého vlastníka. 
 
Člen výboru O. Kužílek namítl, že navrhované ustanovení zákona bude interpretováno ve 
stanovách společenství vlastníků jednotek, takže jej soudy nebudou aplikovat přímo, nýbrž 
vždy prostřednictvím úpravy ve stanovách. Kritizované ustanovení je tak široké a vágní, že 
nelze předvídat, jaké implikace ve stanovách společenství vyvolá a nakolik se budou soudy 
těmito úpravami ve stanovách řídit. Je na pováženou, aby jakékoli vážné ohrožení výkonu práv 
ostatních vlastníků jednotek mohlo vést k nucenému prodeji jednotky. 
 
Předseda výboru T. Murňák prohlásil, že podnět přednesený členem výboru O. Kužílkem 
předá radní Dr. H. Kordové Marvanové. Poté přerušil projednávání tohoto bodu s tím, že 
pokračovat se bude na příští schůzi výboru, a přešel k projednávání  
 
 
 
bodu 4)  různé 
 
Nikdo se nepřihlásil o slovo a předseda výboru T. Murňák konstatoval, že program schůze 
byl vyčerpán a schůzi v16.40 hod. ukončil.  
 
 

 
Tomáš Murňák, předseda výboru 

 
JUDr. Petr Jantač, tajemník výboru 

 
 
Ověřil:  Martin Tománek, člen výboru 


